

致 To: 古物古迹办事处教育及宣传小组 EP Sub-unit, AMO

九龙尖沙咀海防道九龙公园香港文物探知馆

电邮 Email:enews@amo.gov.hk

传真 Fax 2377 9792

Hong Kong Heritage Discovery Centre, Kowloon Park, Haiphong Road, Tsim Sha Tsui, Kowloon

# 青少年文物之友计划 报名须知

#### 宗旨

青少年文物之友自 2004 年开展以来,经常举办以文物为主题的多元活动及培训课程,让年青人认识文物保护的重要性及学习珍惜文物。青少年文物之友可以参加古物古迹办事处(古迹办)特别为会员设计,以文物为主题的多元精彩活动,包括讲座、工作坊、参观、导赏、训练班等,并有机会参与古迹导赏及义工服务。

### 对象

18 岁以下,对文物推广和保育工作感兴趣的本港中学生,经就读学校老师推荐参加。

### 会员资格

有兴趣参加的同学只需填妥资料 (连同教师签署),交回古迹办便可成为会员,参与特别为青少年文物之友设计的活动。会员年满 18 岁,将可以自动升级为古迹办的文物之友。

#### 报名须知

- (1) 自2022 年4 月18 日「國際古跡遺址日」起,「青少年文物之友計畫」接受全年報名。
- (2) 有意参加的同學须获得学校老师推荐,参加人数不限。请于古迹办网页的「青少年文物之友专区」下载及填写表格,填妥后以电邮(enews@amo.gov.hk)、传真(2377 9792) 、邮寄或親身交回古迹办。
- (3) 青少年文物之友的活動訊息會透過古迹办的「青少年文物之友專區」及電郵發放給會員。
- (4) 活动除特别注明外,将以粤语进行。
- (5) 活动报名如超额,将以抽签选出参加者。活動截止报名日期后若尚余名额,则以先到先得原则分配。
- (6) 古迹办保留活动安排的最终决定权。
- (7) 报名表格所收集的个人资料将作活动安排之用。根据个人资料(私隐)条例第十八、二十二及附表一载列的第六原则,申请人有权要求查阅及更正报名表格内所提供的个人资料,请与古迹办二级助理馆长(教育活动)1联络(电话:22084413)。
- (8) 查询:请于星期一至五办公时间内致电 2208 4438 查询。



致 To: 古物古迹办事处教育及宣传小组 EP Sub-unit, AMO 九龙尖沙咀海防道九龙公园香港文物探知馆 电邮 Email: enews@amo.gov.hk

Hong Kong Heritage Discovery Centre, Kowloon Park, Haiphong Road, Tsim Sha Tsui, Kowloon

传真 Fax 2377 9792

# **Young Friends of Heritage Scheme Notes of Application**

#### **Objective**

The Young Friends of Heritage (YFOH) Scheme has been launched since 2004 to offer a gateway for local secondary school student members, through participation of the varied activities and training programmes specially designed for them by the Antiquities and Monuments Office (AMO), to learn about the importance of heritage conservation and treasure the cultural heritage of Hong Kong.

The rich variety of tailor-made heritage conservation activities open for YFOH members includes lectures, workshops, guided visits and training programmes, as well as participation in docent services at historic buildings and volunteer services.

#### Target participants

Secondary school students aged below 18 who are interested in learning and promoting local heritage, and with respective schools/teachers' recommendations are welcomed to join the scheme.

#### **Membership**

Membership will be obtained after submission of the application form (with the teacher's signature). Members are welcome to participate in the activities designed exclusively for YFOH. At the age of 18, the membership can be automatically transferred to our Friends of Heritage.

#### Notes of Application

- 1. Starting from the "International Day for Monuments and Sites" on 18 Apr 2022, the YFOH Scheme is open for application all year round.
- 2. Interested students please obtain recommendation from respective school teachers, complete and return the Application Form to AMO. There is no limit on the number of applicants. Students can download the form and send the completed application form to AMO by email (enews@amo.gov.hk), fax (2377 9792), post or in person.
- 3. YFOH activities will be promoted through YFOH webpage on AMO's website and email.
- 4. Unless otherwise specified, all YFOH activities will be conducted in Cantonese.
- 5. If the quota of YFOH activities exceeds, participants will be selected by lot drawing. If there are places left after application deadlines, they will be allocated on a first come, first served basis.
- 6. AMO reserves the right of final decision on the arrangement of activities for the YFOH Scheme.
- 7. Personal data provided in this form will be used for programme arrangements. All applicants have the right to request access to and make correction of personal data as stated in this form in accordance with Section 18, 22 and Principle 6 of Schedule 1 to the Personal Data (Privacy) Ordinance. Please contact Assistant Curator II (Education Activities)1 on 2208 4413.
- 8. Enquiries: Please call 2208 4438 from Mondays to Fridays during office hours.



致 To: 古物古迹办事处教育及宣传小组 EP Sub-unit, AMO 传真 Fax :2377 9792 地址: 九龙尖沙咀海防道九龙公园香港文物探知馆 电邮 Email:enews@amo.gov.hk

Address: Hong Kong Heritage Discovery Centre, Kowloon Park, Haiphong Road, Tsim Sha Tsui, Kowloon

## 青少年文物之友计划报名表格 Application Form for the Young Friends of Heritage Scheme

请先详阅「详情及报名须知」并以正楷填写本表格。请将填妥的报名表格以电邮、传真、邮寄或亲身交回古物古迹办事处。 Please write in BLOCK letters and read through the "Details and Notes of Application" before submission. Please send the completed application form to the Antiquities and Monuments Office by email, fax, post or in person.

(A) 申请人资料 Particulars of Applicant			
中文姓名	Name in English		出生年月
			Month and Year of Birth
	<b>]</b>		
电邮地址 Email Address		手机号码 Mobile No.	其他联络电话(如有)
(供接收活动详情/ for sending programme details)			Other Contact No. (if any)
紧急联络人姓名		关系 Relationship	手机号码 Mobile No.
Contact Person for Emergency			
就读年级 Form	□ F.1	□ F.2 □ F.3 □	☐ F.4 ☐ F.5 ☐ F.6
学校名称 School Name			
学校地址 School Address			
(B) 推荐老师资料及签署 Particulars and Signature of Referee			
姓名 Name	联络甲	电话 Contact No.	电邮 Email
□先生 Mr □女士 Ms □太太 Mrs			
签署 Signature			日期 Date
(C) 家长 / 监护人同意及簽署 Approval and Signature of Parent / Guardian			
本人已细阅及明白有关「报名须知」,并同意子女报名参加青少年文物之友计划。 I have read and understood the "Notes of Application", and agree to my child's participation in the Young Friends of			
Heritage Scheme.			
姓名 Name	手机与	号码 Mobile No.	电邮 Email
□先生 Mr □女士 Ms □太太 Mrs			
签署 Signature			日期 Date
	扫 択 人 1 次 5	the state of the s	 

报名表格所收集的个人资料将作活动安排之用。根据个人资料(私隐)条例第十八、二十二及附表一载列的第六原则,申请人有权要求查阅及更正报名表格内所提供的个人资料,请与古迹办二级助理馆长(教育活动)1 联络(电话:2208 4413)。

Personal data provided in this form will be used for programme arrangements. All applicants have the rights to request access to and make amendments of personal data as stated in this form in accordance with Sections 18 & 22 and Principle 6 of Schedule 1 to the Personal Data (Privacy) Ordinance. Please contact Assistant Curator II (Education Activities)1 on 2208 4413.